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Érkezett . 2017 NQásg ti választ igénylő kérdés !
dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani

Dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszterhez

„Mit titkol a Roszatom?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy hónapja cikkezik a sajtó az Európa fölött megnövekedett sugárzásról, a kontinens fölöt t
megjelent radioaktív felhőről, ám ez a meglehetősen hosszú időszak nem volt elegendő a
magyar illetékeseknek az ilyenkor indokolt, törvényben is el őírt tájékoztató feladatok
ellátására. Az európai társszervek már a sugárzás forrását is megnevezték - a "valaho l
Oroszországban vagy Kazahsztánban" fordulat nagy valószínűséggel Majakot, a nag y
aktivitású sugárzó hulladék volt és tervezett befogadó állomását jelöli - az OAH azonban ké t
rövid, megnyugtatónak szánt, ám minimális információtartalmú októberi híren kívü l
semmilyen érdemi információt nem adott közre az ügyrő l, miközben abban újabb, a tervezet t
paksi atomerőmű-bővítésben érdekelt Roszatom érintettségét valószínűsítő fejlemények
merültek föl, és az esetet már az orosz ügyészi szervek vizsgálják .

Természetesen azt is súlyos problémának tartjuk (bár a szovjet/orosz gyakorlat alapján e z
tekinthető a papírformának), hogy a kibocsátó nem tett eleget a nemzetközi egyezményekbe n
rögzített tájékoztatási kötelezettségének . Arra azonban semmilyen elfogadható indokot ne m
sikerült találnunk, hogy a hazai illetékes szervek - mindenekel őtt a nukleáris biztonságért
felelős hatóság, az OAH részéről - miért nem járnak utána, milyen szerepe volt az egész
Európát elérő kibocsátásban annak az orosz vállalatnak, amelyre a kormány verseny nélkü l
kívánja rábízni Magyarország történetének legdrágább és legkockázatosabb beruházását ,
miközben a mostani ügy kapcsán a szóban forgó cég szavahihet ősége kétségessé vált.

Kérem, hogy törvényi kötelezettségének eleget téve szíveskedjék haladéktalanul naprakés z
tájékoztatást adni a megnövekedett sugárzás okairól, és a Roszatom érintettségér ől .

Válaszát ezúton köszönöm.

Budapest, 2017 . november 22 .

Tisztelettel :

Dr. Szél Bernadett
országgyűlési képviselő
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